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 Protokół nr 37/2021 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 14 grudnia 2021 r.  

w godz. od 1545 do 1620 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1  

oraz za pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

 

Obecni członkowie Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa: 

1. Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji – on-line 

2. Adam Ołowniuk  – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Krystyna Gwiazdowska – on-line 

4. Jacek Juszkiewicz – on-line 

5. Karol Korneluk – on-line 

6. Jarosław Józef Kowalewski – on-line 

7. Stanisław Kulikowski – on-line 

 

Obecni goście: 

1. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk 

2. Maja Wawrzyniak – Wydział Spraw Społecznych 

3. Ewa Harasim – Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 

4. Artur Radzewicz – Naczelnik Wydziału Inwestycji  

5. Marcin Szypulski – Kierownik Biura Rady Miejskiej w Suwałkach  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Adam Ołowniuk – Wiceprzewodniczący Komisji powitał zebranych i przypomniał,  

że porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami komisyjnymi.  

Dodał, że chciałby wnieść dwa dodatkowe punkty do porządku obrad. Jako punkt 6. – Projekt 

uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie suwalskiego bonu żłobkowego oraz punkt 

7. – Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta 

Suwałki.  

 

Radni nie wnieśli uwag i jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 36/2021 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i 

Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 listopada 2021 r. 

2. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach za okres kadencji 2018-2021. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

5. Informacja z konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, 

jako części budżetu miasta na 2022 rok.  
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6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie suwalskiego 

bonu żłobkowego.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania 

Młodzieżowej Rady Miasta Suwałki.  

8. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 36/2021 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i 

Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 listopada 2021 r.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu  

z poprzedniego posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół 

został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach za okres kadencji 2018-2021. 

–  Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Adam Ołowniuk – Wiceprzewodniczący Komisji poinformował, że Sprawozdanie może 

zostać zaktualizowane, jeśli zajdzie taka potrzeba, związana np. z koniecznością zwołania 

jeszcze jednego posiedzenia Komisji.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody.  

–  Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Jarosław Józef Kowalewski zapytał, jak wygląda proces ustanowienia pomników przyrody.  

 

Ewa Harasim – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska powiedziała, że pracownik 

Wydziału Ochrony Środowiska dokonuje oględzin w terenie i wyszukuje cennych okazów. 

Następnie zgłasza je do Naczelnika Wydziału, który kolejno zgłasza je na kolegium 

Prezydenta Miasta. Jeśli podjęta jest decyzja, że warto wskazane obiekty objąć ochroną, 

wówczas jest przygotowywany projekt uchwały w tej sprawie. Ewa Harasim zaznaczyła, że 

projekt musi być również uzgodniony z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska w 

Białymstoku, który również w tym względzie wyraża swoją opinię. Taka procedura 

obowiązuje, jeśli chodzi o obiekty na terenie Miasta, które do Miasta należą. Natomiast, jeśli 

jakiś z okazów znajduje się na prywatnej posesji, musi być również uzyskana zgoda 

właściciela.  

 

Jarosław Józef Kowalewski dopytał jeszcze o kryteria wyboru danych okazów.  
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Ewa Harasim odpowiedziała, że brane są pod uwagę: szczególna wartość przyrodnicza, 

naukowa, kulturowa, historyczna lub krajobrazowa albo odznaczanie się indywidualnymi 

cechami.  

 

Karol Korneluk zapytał, czy istnieje mapa wraz z dokumentacją i lokalizacją suwalskich 

pomników przyrody a jeśli tak, to gdzie można ją znaleźć. Jeśli takiej mapy jeszcze nie ma, 

radny zapytał, czy można ją stworzyć. 

 

Ewa Harasim powiedziała, że nie ma takiej mapy, ale jest wykaz wszystkich pomników 

przyrody, jakie zostały ustanowione. Jak powiedziała, wszystkie pomniki są 

ewidencjonowane, oznakowane i trzeba o nie dbać. Stwierdziła, że nie powinno być 

problemów ze stworzeniem mapy, o której mówił radny Karol Korneluk.  

 

Karol Korneluk zasugerował, aby taka mapa była dostępna dla mieszkańców np. na stronie 

Urzędu Miejskiego, aby można było się zapoznać z tym tematem. Zaznaczył, że chodzi 

głównie o młode pokolenie, aby wskazać, co to jest w ogóle pomnik przyrody i jakie ma 

znaczenie dla nich i przyszłych pokoleń.  

 

Ewa Harasim zapytała, jakie informacje miałaby zawierać taka mapa, na co Karol Korneluk 

odpowiedział, że opis i zdjęcia, na co przystała Ewa Harasim.   

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do przełożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -  7 radnych 

przeciw                                        -  0  

wstrzymało się od głosu              -  0  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustanowienia pomników 

przyrody. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków.  

–  Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag do przełożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -  7 radnych 
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przeciw                                        -  0  

wstrzymało się od głosu              -  0  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto 

Suwałki oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu 

 

Ad pkt. 5 

Informacja z konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, 

jako części budżetu miasta na 2022 rok. 

– Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja z konsultacji społecznych  

w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako części budżetu miasta na 2022 rok, 

została przyjęta. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie suwalskiego 

bonu żłobkowego.  

–  Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk przypomniał, że problem był już 

sygnalizowany podczas ostatniego posiedzenia Komisji.  

Powiedział, że uchylenie tego aktu prawnego wydaje się zasadne z uwagi na ustawę o 

Rodzinnym Kapitale Opiekuńczym. Poinformował, że od 1 stycznia, wszyscy rodzice dzieci 

pomiędzy 12. a 36. miesiącem życia zostaną objęci świadczeniem. Jak powiedział, na 

pierwsze dziecko będzie przysługiwała kwota 400 zł, natomiast na drugie i kolejne dzieci w 

rodzinie, w tym wieku będzie przysługiwało 12 tys. zł. i rodzice będą mogli zdecydować, czy 

chcą otrzymywać co miesiąc 500 zł przez 24 miesiące czy 1000 zł przez rok.  

Podkreślił, że w zamyśle ustawodawcy są to pieniądze, które mają pomóc rodzicom w 

opłaceniu opieki żłobkowej, ale nie tylko, nad dziećmi. Wypłatą wskazanego świadczenia 

będzie zajmował się Zakład Ubezpieczeń Społecznych.  

Roman Rynkowski powiedział, że z uwagi na tę ustawę pojawiło się pytanie o zasadność 

dalszej realizacji programu suwalski bon żłobkowy, ponieważ pojawi się podwójne 

finansowanie tego samego. Efektem rozważań jest projekt uchwały w sprawie uchylenia 

uchwały w sprawie suwalskiego bonu żłobkowego.  

 

Karol Korneluk zapytał o §3 dotyczący wejścia w życie uchwały. Zapytał, czy zapis jest 

właściwy – taki jak ustalono na sesji Rady Miejskiej.  

 

Roman Rynkowski powiedział, że radczyni obsługująca Wydział nie miała zastrzeżeń, ale 

jest to jeszcze konsultowane z drugim radcą prawnym obsługującym Urząd Miejski. 

Zauważył, że można jeszcze ewentualnie zmienić zapis.  
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Jarosław Józef Kowalewski przypomniał, że podczas ostatniego posiedzenia komisji i 

omawiania tematu, sugerował, żeby środki, które były przeznaczane na suwalski bon 

żłobkowy, nadal były kierowane na wsparcie rodziców. Zapytał, jaki jest pomysł 

zagospodarowania tych pieniędzy.  

 

Roman Rynkowski powiedział, że na razie, kwota jest jeszcze zapisana w budżecie na 

kolejny rok. Następnie zwrócił uwagę, że koszty funkcjonowania miejskiego żłobka, bez 

bonu żłobkowego, to ponad 3 mln zł. Powiedział, że wobec inflacji, konieczności 

podniesienia wynagrodzeń itd. koszty będą dużo wyższe i nie ma obaw, że te pieniądze 

zostaną przeznaczone na coś innego, aniżeli na opiekę nad dziećmi najmłodszymi.  

 

Jarosław Józef Kowalewski powiedział, że rozumie, że pieniądze będą wsparciem dla 

budżetu oświatowego i można uznać, że jest to pomoc rządu dla budżetu miasta. 

Zaproponował, żeby stworzyć np. inny program, na który można by było przeznaczyć 

pieniądze, które zostaną z suwalskiego bonu żłobkowego, po to, żeby pieniądze nie „rozmyły 

się” a były przeznaczone na konkretny cel.  

 

Roman Rynkowski podsumował, że rząd poszedł drogą, którą samorząd suwalski szedł już 

od kilku lat. Zaznaczył, że ten kierunek wydaje się słuszny a wsparcie rodziców jest jak 

najbardziej wskazane. Następnie powiedział, że Rada Miejska będzie procedowała tę uchwałę 

na najbliższej sesji i wówczas będzie czas na definiowanie pewnych pomysłów i ewentualne 

zagospodarowanie tej kwoty. Raz jeszcze zaznaczył, że pieniądze, które miały być 

przeznaczone na bon żłobkowy, na pewno się nie zmarnują.  

 

Kamil Lauryn przychylił się do tego, aby pieniądze, które zostaną były przekazane dla 

najmłodszych. Zastanawiał się również czy to na pewno pomoc rządowa, w kontekście 

wypowiedzi Jarosława Józefa Kowalewskiego.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag do przełożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -  5 radnych 

przeciw                                        -  0  

wstrzymało się od głosu              -  2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie 

suwalskiego bonu żłobkowego.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania 

Młodzieżowej Rady Miasta Suwałki.  

–  Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Marcin Szypulski – Kierownik Biura Rady Miejskiej powiedział, że projekt uchwały jest 

dostosowaniem statutu Młodzieżowej Rady Miasta do zmian, jakie zostały wprowadzone do 

ustawy o samorządzie gminnym. Zaznaczył, że w projekcie uchwały znalazły się zapisy, które 

narzuca ustawa oraz uściślenie zasad, na podstawie których członkowie Młodzieżowej Rady 

będą mieli ewentualny zwrot kosztów podróży.  

 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag do przełożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -  7 radnych 

przeciw                                        -  0  

wstrzymało się od głosu              -  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie 

powołania Młodzieżowej Rady Miasta Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

 

Ad pkt. 8 

Wolne wnioski. 

 

Kamil Lauryn nawiązał do ostatniej sesji Rady Miejskiej, podczas której radny Kamil 

Klimek zwrócił uwagę na temat bezpieczeństwa i statystyk związanych z przestępstwami 

narkotykowymi. Kamil Lauryn poprosił, aby na następnym posiedzeniu Komisji Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa omówić ten temat z udziałem m.in. Komendanta Policji 

Miejskiej w Suwałkach.  

 

Maja Wawrzyniak z Wydziału Spraw Społecznych podkreśliła, że temat nie dotyczy tylko 

szkół, a dane ujęte w Strategii Miasta Suwałk dotyczą całego miasta. Powiedziała, że to dobry 

pomysł, aby temat był omawiany z udziałem Policji, która będzie mogła wyjaśnić wszelkie 

szczegóły.  

 

Więcej pytań i wniosków nie zgłoszono.  Na tym protokół zakończono. 

    
Wiceprzewodniczący  

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Adam Ołowniuk 
 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


